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Algemene Beschouwingen van de CDA fractie 

 

U hebt ons een fraaie, sluitende begroting en meerjarenraming aangeboden. Het opstellen van de 

begroting is altijd een hele operatie, maar nu nog meer dan andere jaren vanwege de vernieuwing 

van de BBV (Besluit Begroting en Verantwoording), opgelegd door het rijk. Maar u hebt het toch 

maar mooi voor elkaar gekregen, complimenten daarvoor! 

 

De begroting geeft een overzicht met lopende zaken en nieuwe ontwikkelingen. Daarbij gaf u bij de 

begrotingsmarkt aan dat er meer ruimte is voor nieuw beleid. Met deze begroting informeert u ons 

over waarmee u bezig bent, geeft u tussenstanden door van lopende projecten en verwachte 

planning voor de aanvang van nieuwe zaken.  

 

Informeren is een onderdeel van goed bestuur. Met deze begroting doet u dat dus, maar er kan nog 

één en ander in verbeterd worden. Wanneer moties worden aangenomen, maar om welke reden 

dan ook later of anders uitgevoerd worden, moet de raad daarover geïnformeerd worden. Wanneer 

de aanleg van een fietspad vertraging oploopt, moeten naast de aanwonenden ook de raad en 

gebruikers op de hoogte gebracht worden. Als een raadsvoorstel wordt terug genomen en 

aangekondigd wordt dat dit binnen enkele maanden terug op de agenda komt, moeten raad en 

burgers op de hoogte gebracht worden wanneer dat niet gehaald wordt..  

 

Inhoudelijk enkele onderwerpen die we onder de aandacht willen brengen:  

 

Algemeen bestuur en organisatie. U stelt voor een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) voor 

vrijwilligers gratis te verstrekken. Daar kunnen we mee instemmen. Maar we moeten geen 

verplichtingen opleggen aan verenigingen dat hun vrijwilligers een VOG moeten hebben. Dat is een 

administratieve rompslomp die er toe zal leiden dat het nog moeilijker wordt voldoende vrijwilligers 

te krijgen voor de vele taken die verenigingen hebben.  

 

Als raad moeten we het niet teveel over details hebben, maar soms zijn het juist de kleine dingen die 

het verschil maken. Gezien de gezonde financiële positie van onze gemeente is er behoudens 

inflatiecorrectie, geen reden de lokale belastingen te verhogen. Dat is goed nieuws voor onze 

burgers. We hebben daar pasgeleden al over gesproken met de vaststelling van het nieuwe 

Gemeentelijke Riolering Plan: eerder voorspelde kostenverhogingen blijken niet nodig en ook de OZB 

hoeft niet te verhoogd te worden. Klein, maar wel iets waarmee we het verschil kunnen maken: 

tijdens de zomernota hebben we voorgesteld de huur voor sportlocaties in 2017 niet te verhogen, 

ook geen inflatiecorrectie. Dat is prima uit te leggen: omdat we sport en bewegen belangrijk vinden 

en omdat uit de cijfers van 2015 een voordeel is gebleken van 34 duizend euro op 

binnensportlocaties. Nu wordt een tariefsverhoging doorgevoerd van 2%, in geld voor de gemeente 

een gering bedrag, het zou een goed signaal zijn richting sportverenigingen dat ze ook meedelen in 

het voordeel van vorig jaar.  

 

Openbare orde en veiligheid: over het algemeen vinden we dat u als portefeuillehouder dit 

onderwerp voldoende aandacht geeft, intern maar ook in de regio. Want daar wordt uiteindelijk 

bepaald hoe de budgetten verdeeld worden en welke prioriteiten worden gesteld. Maar we hebben 

wel invloed, hoe beperkt ook, door onze prio’s door te geven. We zijn tevreden met de opmerking 
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dat camerabeveiliging bij invalswegen niet van de baan is, eerder is gesuggereerd dat dit niet kan en 

mag, fijn dat het geen afstel is geworden. We hebben zorgen over de aanrijtijden van ambulances. 

Pasgeleden verscheen een staatje dat ambulances in Staphorst in één op de vier noodgevallen te laat 

komt. We hebben daar twee jaar geleden ook aandacht voor gevraagd, de reactie was toe dat de 

norm in bijna alle gevallen gehaald werd. Dat lijkt toch niet helemaal zo te zijn, hier moet u echt 

aandacht voor vragen.  

U wilt uitvoering geven aan een politiesteunpunt in IJhorst en Rouveen, niet doen. Beter één min of 

meer volwaardig steunpunt in de gemeente dan meerdere halve oplossingen. Want hoe je het ook 

went of keert, het gaat ten koste van de inzet op straat.  

 

Bij nieuwe ontwikkelingen op het gebied van verkeer valt op dat ontzettend veel afhangt van een 

verkeersplan dat uitgewerkt moet worden en een nieuwe aansluiting op de A28. De wethouder heeft 

ons met enige regelmaat gerust gesteld dat een aantal ontwikkelingen gewoon door gaat zoals de 

herinrichting van het Stovonde gebied en verdere centrumomwikkelingen. Toch hebben we de 

indruk dat we her en der blokkeren doordat ontwikkelingen op termijn te zwaar meegewogen 

worden. Het is goed verbanden te leggen met toekomstige ontwikkelingen, maar een aantal 

projecten moeten gewoon doorgaan. Vorig jaar heeft de raad een motie van ons aangenomen voor 

het verbreden van Geezenland. Dat zou onderdeel uit gaan maken van het verkeersplan. Maar als 

dat plan maar niet komt, dan die verbreding maar uitvoeren zonder verkeersplan. En als dat, zoals 

we hoorden, in 2030 niet meer zo ontzettend nodig blijkt als de A28 anders ontsloten wordt, dan 

heeft Rouveen er nog 14 jaar profijt van… 

 

Voor de spoorovergang  Gorterlaan worden op korte termijn enkele aanpassingen voorbereid, maar 

de echte oplossing hangt af van de komst van een station. Dat vinden wij niet verstandig, we 

ontwikkelen een nieuw bedrijventerrein en daarvoor is een goede ontsluiting noodzakelijk. 

November vorig jaar hadden we een raadsvoorstel met enkele varianten, dat voorstel is 

teruggenomen vanwege overleg met ProRail en zou begin 2016 opnieuw aan de raad voorgelegd 

worden. Dat is nog niet gebeurd en het jaar schiet het al mooi op… we willen dit op korte termijn 

terug in de raad ter bespreking.  

 

De aangekondigde carpoolplaats bij de Lidl gaat niet door. Ondertussen is ook de particuliere 

carpoolplaats aan de Rijksweg afgesloten. Dat betekent dat we op snel op zoek moeten naar een 

alternatief nabij de huidige op- en afritten in Staphorst. Al dan niet tijdelijk.  

 

Onze ondernemers doen het goed, de vraag naar bedrijfskavels is groot. We hebben op De Baarge 

een revitalisering uitgevoerd. De grond die op De Esch beschikbaar was, is zo goed als uitgegeven en 

ook de beschikbare kavels op Industrieterrein Oosterparallelweg gaan goed. We moeten als 

gemeente Staphorst daarom gaan kijken waar we de volgende stap gaan maken als nieuw 

bedrijventerrein. Daarvoor komt onder meer De Esch 0 in aanmerking, maar als voorwaarde is daar 

gesteld dat er alleen ‘zachte bedrijven’ mogen komen. Dat betekent kantoren en 

grootwinkelbedrijven. Wij zien in onze gemeente dat daar niet veel animo voor is. Ons voorstel is 

daarom om de criteria voor De Esch 0 te verruimen zodat daar ook andere bedrijven zich kunnen 

vestigen. Zolang deze bedrijven maar voldoen aan het beeldkwaliteitplan dat ook geldt voor de 

bedrijven die nu gesitueerd zijn langs de A28 zoals Stameta en Brink. Maar dat is niet voldoende, we 

moeten verder kijken. Als eerste kijken we dan naar de driehoek tussen de Oude- en nieuwe 
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Achthoevenweg. Maar hier speelt een kwestie met grondposities van een ontwikkelaar. We moeten 

ons ook de vraag stellen of we dit gebied daadwerkelijk als uitbreidingsoptie voor de korte termijn 

willen invullen. Het is een vrije zone tussen bedrijventerrein en de volgende fase van de Slagen. De 

urgentie is er niet als we het nieuwe industrieterrein aan de oostkant van het spoor verder 

doortrekken. Wij vinden het een logische stap dit terrein verder te ontwikkelen tot de Gorterlaan en 

willen daar prioriteit aan geven.  

 

Toerisme is nog teveel een ondergeschoven kindje. Zo ontzettend veel hebben we niet te bieden, 

daar is nog wat ontwikkelingswerk te doen. Vorig jaar is een motie aangenomen dat de gemeente 

een initiatiefrol speelt bij het opknappen van de museumsteeg. In deze begroting geeft u aan dat het 

primaat ligt bij de Museum Stichting. Op zich goed, maar we moeten niet achterover leunen. 

Mogelijkheden om de steeg te verbeteren, opties voor uitbreiden van voorzieningen langs de steeg 

moeten we waar mogelijk benutten. Zoveel mogelijk met particulier initiatief, maar soms moet de 

gemeente faciliteren en initiëren om iets op gang te krijgen. In het kader van het verder op de 

toeristische kaart zetten van Staphorst is het ook goed de wens van een fietspad langs de Heerenweg 

in oostelijke richting te concretiseren.  

 

Het dienstencentrum is oud. Het college heeft toegezegd met een plan te komen hoe het 

dienstencentrum gerenoveerd kan worden. En nu lazen we pasgeleden dat u de plannen al klaar 

heeft. Dat verbaasde ons enigszins omdat we daar als raad in meegenomen willen worden, dat 

hebben verschillende fractie al eens uitgesproken. Wij zijn er van overtuigd dat we de functie van 

een dienstencentrum moeten behouden. Het voldoet in een behoefte, meerdere groepen maken 

hier gebruik van. Het past ook in ons beleid om iedereen mee te laten doen in de maatschappij, 

daarvoor hebben we ruimtes als het Dienstencentrum nodig. Zoals u weet hoeft dat wat het CDA 

betreft niet per se op dezelfde plek als waar het nu staat. 

 

Volkshuisvesting en Ruimtelijke ordening: voor de zoveelste keer moeten we het hebben over De 

Slagen. Voor de zomer heeft u ons bijgepraat over de stand van zaken. Dat vonden we een 

teleurstellende bijeenkomst, omdat er weinig nieuws was. We nemen u dat niet kwalijk, maar het 

frustreert wel dat we jaren praten over de stagnerende kavelverkoop en de inrichting van de huidige 

straten. Tot op heden zonder resultaat, terwijl bewoners er al 10 jaar wonen. En De Slagen is nodig 

als wijk waar nieuwe huizen gebouwd kunnen worden. Mensen moeten noodgedwongen verhuizen 

naar omliggende gemeentes of gaan binnen de gemeente op locaties wonen die een beetje 

oneigenlijk zijn. Er ontstaat een soort van scheefgroei omdat de natuurlijke uitbreiding van Staphorst 

Zuid er niet is. Blijven praten en polderen heeft geen zin, we moeten wat doen. Voor de bewoners 

van de Slagen en voor onze bevolking die graag in Staphorst wil blijven wonen maar waar niet 

genoeg huizen voor zijn. Wanneer in maart nog steeds geen duidelijkheid bestaat over de voortgang 

van deze wijk, moeten de resterende kavels opgekocht worden. Door of in samenwerking met 

aannemers, en als dat niet lukt, moet de gemeente het initiatief nemen. We kunnen dit als kavels 

uitgeven tegen een eerlijke prijs, zodat – net als in Rouveen – mensen zelf kunnen gaan bouwen. En 

zodra dit gebeurt, zullen we ook de wijk moeten inrichten met stoepen etc. We kunnen hier als 

gemeente niet langer een afwachtende houding in aannemen. In het kader van het inrichten van de 

wijk, willen we ook dat in combinatie met het opknappen van de voorzieningen rond de combischool 

gekeken wordt naar uitbreiding van speelvoorzieningen. Maak daar een soort van outdoorparkje als 

onderdeel van het leefbaar maken van De Slagen.  
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In Staphorst Noord zijn een aantal straten opnieuw ingericht. Deze opknapbeurten van oude wijken 

moeten we voortzetten. Na Noord moet ook het oudste deel van Staphorst Zuid aangepakt worden. 

Er zijn veel klachten over de groenvoorzieningen, er moet een plan komen voor het opknappen en 

aanpassen daarvan. Maar ook een aantal straten is toe aan renovatie, dat moet op de agenda gezet 

worden.  

 

Voor het gemeentehuis zijn een paar bedragen opgenomen in de begroting. Onder andere voor deze 

raadszaal, maar ook voor onderzoek naar groot onderhoud. De klimaatbeheersing is niet op orde, dit 

gebouw is een voorbeeld van energieverspilling. Het is goed dat u kijkt wat die verspilling is en hoe 

dat verbeterd kan worden en dat zal best nog ingewikkeld zijn. Het is dan goed dat u de totale 

voorziening gemeentehuis onder de loep neemt. Kantoren maar ook openbare ruimtes, zoals 

bibliotheek, politiebureau en betrek ook het dienstencentrum erbij. Dan creëren we echt een huis 

van de gemeente. Wij gaan ervan uit dat u grondig kijkt naar alle mogelijkheden om dit gebouw te 

verbeteren met daarbij een kosten baten analyse. Daarvoor moet u alle opties meenemen, van 

kleine verbeteringen tot grote aanpassingen tot volledig nieuw. Als we daadwerkelijk zo’n huis van 

de gemeente kunnen realiseren, komen andere locaties, zoals het dienstencentrum, vrij voor 

woningen voor ouderen en jongeren en maken dan ook onderdeel uit van het financiële plaatje.  

 

Wij willen allen die meegewerkt hebben aan het opstellen van deze begroting, hiervoor bedanken. 

Het is een mooie begroting, in cijfers maar ook in beleid. Wij wensen college, ambtelijk apparaat en 

gemeenteraad,  Gods zegen toe met het uitvoeren van deze begroting.  
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